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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Unii Europejskiej (nr 1)
14 listopada 2019 r.
Komisja do Spraw Unii Europejskiej, obradująca pod przewodnictwem wicemar-
szałka Sejmu Ryszarda Terleckiego, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Adam Dudzic – wicedyrektor Biura Spraw 
Międzynarodowych, Kaja Krawczyk  –  naczelnik  wydziału  w Biurze  Spraw Międzynarodowych, 
Agata Jackiewicz, Agnieszka Maciejczak, Joanna Heger, Paweł Witecki i Aleksandra Rhein  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Spraw Międzynarodowych.
Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:

Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji do Spraw Unii Euro-
pejskiej zwołane na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu. Porządek dzisiejszego 
zebrania przewiduje wybór przewodniczącego Komisji oraz prezydium, czyli wiceprze-
wodniczących. Zgodnie z art. 163a ust. 1 regulaminu Sejmu uchwały komisji zapadają 
większością głosów w obecności co najmniej  jednej trzeciej posłów członków Komisji. 
Stwierdzam, że mamy kworum i możemy procedować.
Przypominam, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie 
jawne odbywa się przez podniesienie ręki, a sekretarze Komisji policzą głosy. Wybór 
zostanie dokonany, oczywiście jeżeli kandydat uzyska zwykłą większość głosów, czyli 
więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod uwagę.
Jeszcze  jedna uwaga. Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, w przy-

padku zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności 
zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. Wtedy 
pozostałe kandydatury nie są brane pod uwagę. Czy te zasady głosowania są dla państwa 
jasne i czy ktoś zgłasza uwagi? Nie widzę uwag. Wobec tego przystępujemy do zgłaszania 
kandydatur. Bardzo proszę, czy są kandydatury na przewodniczącego Komisji do Spraw 
Unii Europejskiej? Bardzo proszę.

Poseł Andrzej Grzyb (PSL-Kukiz15):
Poseł  Andrzej  Grzyb.  Panie  marszałku,  chciałbym  zgłosić  w imieniu  Klubu  Parla-
mentarnego Koalicja Polska, Polskie Stronnictwo Ludowe, Kukiz15 pana posła Stani-
sława Tyszkę, doktora nauk humanistycznych, absolwenta uniwersytetu we Florencji 
i w doświadczeniu parlamentarnym – wicemarszałka Sejmu minionej kadencji. Myślę, 
że to jest wystarczająca  rekomendacja  dla kompetencji  kandydata na przewodniczą-
cego Komisji do Spraw Unii Europejskiej. Chciałbym prosić koleżanki i kolegów posłów 
o wyrażenie w tej sprawie pozytywnej opinii. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję, panie pośle. Czy pan poseł Stanisław Tyszka wyraża zgodę na kandy-
dowanie?

Poseł Stanisław Tyszka (PSL-Kukiz15):
Tak, wyrażam zgodę. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo. Czy są następne kandydatury? Nie widzę, wobec tego przystępujemy 
do głosowania.
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Kto  jest za wyborem pana posła Stanisława Tyszki na przewodniczącego Komisji 
do Spraw Unii Europejskiej? (42) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (0)
Pan przewodniczący został wybrany większością 42 głosów, przy braku wstrzymują-

cych się i braku głosów przeciwnych. Gratuluję panu przewodniczącemu.
Przystąpimy teraz do wyboru wiceprzewodniczących Komisji. Komisja do Spraw Unii 

Europejskiej liczy 44 posłów. Proponuję, aby wybrać 5 zastępców. Proszę o zgłaszanie 
kandydatur na wiceprzewodniczących. Bardzo proszę. 

Poseł Dariusz Rosati (KO):
Panie marszałku, chciałbym w imieniu Klubu Parlamentarnego Koalicja Obywatelska 
– Platforma Obywatelska, Nowoczesna,  Inicjatywa Polska, Zieloni zgłosić dwie kan-
dydatury na wiceprzewodniczących Komisji do Spraw Unii Europejskiej: kandydaturę 
pani poseł Agnieszki Pomaskiej i kandydaturę pana posła Cezarego Tomczyka. Oboje 
państwo posłowie są doświadczonymi parlamentarzystami. W poprzednich kadencjach 
pełnili funkcje przewodniczących Komisji do Spraw Unii Europejskiej i wiceprzewod-
niczących. Ich doświadczenie i wiedza gwarantują, że będą bardzo sprawnie pracować 
w prezydium Komisji. Proszę wszystkich państwa o poparcie tych kandydatur.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Czy pani poseł Agnieszka Pomaska wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Agnieszka Pomaska (KO):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy pan poseł Cezary Tomczyk wyraża zgodę?

Poseł Cezary Tomczyk (KO):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo. Czy są kolejne kandydatury? Bardzo proszę.

Poseł Jan Dziedziczak (PiS):
Szanowny panie marszałku, chciałbym zgłosić na funkcję wiceprzewodniczącej Komi-
sji panią poseł Anitę Czerwińską, dotychczasową wiceprzewodniczącą naszej Komisji 
w minionej kadencji. Chciałbym jednocześnie prosić, aby jedno z trzech miejsc, które 
przypada naszemu klubowi, pozostało nieobsadzone do najbliższego posiedzenia naszej 
Komisji. Jeśli Wysoka Komisja by wyraziła na to zgodę, to będziemy bardzo wdzięczni 
jako klub PiS. 
Mamy trzech, a proszę, żeby jedno z tych trzech miejsc było obsadzone na następnym 

posiedzeniu, jeśli wyrażą państwo na to zgodę. Zaraz ta tajemnica się wyjaśni.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo proszę.

Poseł Lech Kołakowski (PiS):
Panie marszałku, chcę na wiceprzewodniczącego Komisji zgłosić pana Jana Dziedzi-
czaka, szefa Komisji w poprzedniej kadencji.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy pani poseł Anita Czerwińska wyraża zgodę?

Poseł Anita Czerwińska (PiS):
Wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy pan poseł Jan Dziedziczak wyraża zgodę?

Poseł Jan Dziedziczak (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy mamy następne kandydatury? Nie mamy. Czyli mamy cztery zgłoszenia na pięć 
miejsc. Rozumiem, że skład Komisji zostanie uzupełniony. Będziemy głosować łącznie. 
Wobec tego przystępujemy do głosowania.
Kto z państwa posłów jest za wyborem pani poseł Agnieszki Pomaskiej, pana posła 

Cezarego Tomczyka,  pani  poseł Anity Czerwińskiej  i pana posła  Jana Dziedziczaka 
na wiceprzewodniczących Komisji? (42) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (0)
Mamy więc podobną sytuację: 42 głosy za i żadnych głosów przeciw i wstrzymujących 

się. Gratuluję.

Poseł Agnieszka Pomaska (KO):
Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Gratuluję państwu wyboru i zamykam posiedzenie Komisji.


